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PROTOKOLL NR 4/2007 
från sammanträde i Lokala handikapprådet i Spånga-Tensta den 3 april 2007 
 
Justerat den 12 april 2007 
 
 
 
Lars Eriksson  Lena Spano 
 
Närvarande: Lars Eriksson, IFS, ordförande 

Lena Spanó, Strokeföreningen i Stockholms län, vice ordförande 
Pia Olsson, RSMH, ledamot 
Annika Wedin, SDF, ledamot 
Mxxxxx Cxxxxxxxx, parkingenjör på tekniska avdelningen 
LxxxxxWxxxxx, BRÅ-samordnare, kansliavdelningen (del av § 4) 
Teckenspråkstolkar 
Ann-Margret Lindström, sekreterare 

 
§ 1 Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes.   
 
§ 2 Justering av protokoll   
Lena Spano utsågs att förutom Lars Eriksson justera dagens protokoll. Protokollet ska 
justeras den 12 april.   
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Anmäldes att protokollet från lokala handikapprådets möte den 27 februari blivit 
justerat den 6 mars.  
 
§ 3 Nämndärenden (remisser, medborgarförslag m.m.)  

      Rådet gick igenom förteckning över ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde den 
19 april.  

      Ordföranden och vice ordföranden fick remissen Vägutredning effektivare Nord - 
Sydliga förbindelser för genomläsning och ställningstagande huruvida lokala 
handikapprådet bör yttra sig. Ärendet kommer upp på stadsdelsnämndens sammanträde 
den 14 juni.     
 
§ 4 Kallelser, protokoll och övriga skrivelser 
Inbjudan till introduktionsutbildning för stadens handikappråd 22 maj, 28 maj och  
4 juni anmäldes. 
Inbjudan till vårens trygghetsvandringar i Spånga och Tensta anmäldes.  
Informationsmaterial delades ut av BRÅ-samordnaren Lxxxx Wxxxxx som organiserar 
och leder stadsdelens trygghetsvandringar. Alla som är intresserade är välkomna att 
delta.   

      Spånga-Tensta pensionärsråds protokoll från 8 mars anmäldes och lades till 
handlingarna. Rådet beslutade att sekreteraren i fortsättningen ska vidarebefordra 
protokollen via e-post till de ledamöter som har tillgång till dator. Övriga får dem i 
pappersform. 
Rinkeby-Kista lokala handikappråds protokoll från den 18 januari och 1 februari 
anmäldes och lades till handlingarna. 
Utdrag ur Kommunstyrelsens protokoll nr 4 från möte 21 februari, § 17 Organisation 
och ansvarsområden för stadens handikappråd (dnr 012-436/2007) anmäldes och lades 
till handlingarna. 
Utdrag ur Trafik- och renhållningsnämndens protokoll från 13 februari,  
§ 29 Tillgänglighetsprojektet, åtgärdsprogram 2007. Genomförandebeslut  
(dnr T2007-110-00396) anmäldes och lades till handlingarna. 
  

      § 5 Tillgänglighets- och barnfrågor  
Mxxxxx Cxxxxxxxx, parkingenjör på tekniska avdelningen, och vice ordföranden Lena 
Spano rapporterade från ett möte om planerad tillgänglighetsanpassning av Spånga bys 
parklek den 22 mars i Tekniska nämndhuset. Båda var kritiska till det förslag som 
utarbetats av en arkitektfirma och som presenterades på mötet. Mxxxxx var inbjuden till 
ett möte när arbetet med tillgänglighetsanpassningen skulle starta men har i övrigt inte 
deltagit. Kritiken mot det presenterade förslaget gäller i huvudsak följande:  
• Meningen med projektet skulle väl vara att tillgänglighetsanpassa parken, inte bygga 
om den helt. 
• Personalen på Spånga by har länge önskat en anpassning av entrén till huset så att 
rörelsehindrade ska kunna komma in, detta finns inte med i det förslag som visades. 
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• I förslaget vill man flytta på två klätterstatyer och en ny, anpassad klätterställning - 
bara byta plats på dessa vilket verkar helt onödigt kostnadsmässigt och utan betydelse 
för tillgängligheten. 
• I förslaget finns slingor i olika material, de är för ostrukturerade, upplevs som rörigt. 
• Förslaget om konstgräskulle känns onödigt och platsen där man har pingisbord 
uppställda försvinner. 
• Man har inte tagit hänsyn till den i dag befintliga minigolfbanan, den finns inte ens 
med på skissen. 
• Gångar utmed djurhagar bör permanentas och vara markerade - ingå i slinga. 
• Att ha ett område med vide att bryta verkar helt vansinnigt, man bör i stället försöka 
lära barnen att inte förstöra levande växter.  
• Den s.k. spiralen i "navet" ska definitivt inte vara av trä och inte heller bänkarna vid 
grillplatsen eftersom det finns en viss tendens att elda i området. 
• Varför lekplatser med exotiska namn som ravin, öken och prärie i stället för att ta 
fasta på den kulturella miljö som Spånga By utgör? 
• Man har inte kontaktat brukarna för att höra vilka önskemål och synpunkter de har 
(däremot tittat på en tidigare enkät som parken gjort, men den handlade inte om 
tillgänglighetsanpassning).  
• Viktigt att ta fasta på att det finns många barn med autism/autismliknande tillstånd 
samt barn med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (både med och utan diagnos) i 
stadsdelen.  
 
Lena Spano har deltagit i ett möte med föreståndaren för parkleken vid Spånga by, Pxxx 
Rxxxxxxxxx, och hans personal för att även fånga upp deras synpunkter och bolla 
sina egna tankar utifrån ett tillgänglighetsperspektiv.   
Nästa steg i processen att tillgänglighetsanpassa Spånga by är ett möte vecka 18 som 
Bxxxx Mxxxxxxxxx på trafikkontoret inbjudit till. Lokala handikapprådet och 
förvaltningen vill då veta hur man tänker kring tillgänglighetsanpassningen. Rådet 
beslutade att protokollet med ovanstående punkter ska skickas till Bxxxx Mxxxxxxxxx 
för kännedom.    
 
Mxxxxx Cxxxxxxxx presenterade därefter en skiss på föreslagen utrustning av gården 
på den nya förskolan på Kronofogdevägen 42 vars lokaler handikapprådet redan 
godkänt. Mxxxxx har suttit med pedagogerna och planerat så att barnen ska få en så 
spännande och fin miljö som möjligt för den relativt lilla summa som anslagits. 
Förskolan kommer inte att finnas kvar så lång tid varför utrustningen måste vara 
lättflyttad.  
 
Rådet följde slutligen upp mötet med gruppledarna den 9 mars då man bland annat 
diskuterade tillgängligheten för döva och hörselskadade i förvaltningens lokaler och 
verksamheter. Eftersom rådet inte hann slutföra diskussionen beslutade man att fortsätta 
vid nästa sammanträde den 8 maj.  
Femte upplagan av Kulturförvaltningens tillgänglighetsguide anmäldes och delades ut.  
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§ 6 Övriga frågor 
Rådet önskar träffa biståndshandläggarna för funktionshinder och beslutade att 
sekreteraren tar kontakt med enhetschefen Ixxxx Nxxxxxx och framför önskemål om 
studiebesök tidigast vecka 17. Inför besöket önskar Lena Spano statistik över antal 
kända barn och ungdomar med funktionshinder i stadsdelen.  
 
Cirkus Skratt, Sveriges största cirkus, ger en abonnerad föreställning på Eggeby gård 
den 24 maj kl. 18.30. Förvaltningens personal och förtroendevalda, inklusive lokala 
handikapprådet, är välkomna att köpa biljetter för 20 kronor styck på 
Medborgarkontoret till sig själva och ev. makar, barn/barnbarn.    
 
§ 7 Nästa möte  
Nästa möte i lokala handikapprådet äger rum tisdagen den 8 maj 2007 klockan 14.00 
i nämndrummet på Tenstagången 55.  
 
 
 
Ann-Margret Lindström  
 
Bilaga  
Balanslistan 
 


